
PROTOKOL Nr 40
z posiedzenia Komisji Zdrowia, Opieki Spolecznej,
Bezpieczeristwa Publicznego i Ochrony Srodowiska,

ktore odbylo sie w dniu 24 marca 2010 roku
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o godzinie 1300 posiedzenie Komisji otworzyl i przywital wszystkich zebranych
Przewodniczacy Jacek Orych. Po stwierdzeniu quorum (lista obecnosci stanowi zalacznik ill 1
do protokolu; nieobecni: E. Brzozowska, K. Kedzierski, B. Trzemecki) odczytal
proponowany porzadek obrad:

o

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przedstawienie porzadku obrad.
3. Przyjecie wniosk6w w sprawie zmian porzadku obrad.
4. Sklepiki szkolne. Ocena funkcjonowania pod katem sprzedawanej zywnosci dla

dzieci.
5. Przygotowanie konkursu "Marki w zieleni".
6. Sprawy rozne.
7. Zakonczenie posiedzenia.

Pkt 3. Przyjecie wniosk6w w sprawie zmian porzadku obrad.

Nie zgloszono zadnych wniosk6w.

Pkt 4. Sklepiki szkolne . Ocena funkcjonowania pod katem sprzedawanej zywnosci dla dzieci.

Przewodniczacy Jacek Orych przywital przybylych na zaproszenie Komisji przedstawicieli
mareckich plac6wek oswiatowych, a nastepnie oddal glos radnemu Boguslawowi
Dabkowskiemu, jako inicjatorowi podjecia dyskusji na temat funkcjonowania sklepik6w
szkolnych w Markach.

o
Radny Boguslaw Dabkowski zwr6cil uwage zebranych na koniecznosc upowszechniania
zasad zdrowego zywienia szczeg6lnie wsrod dzieci i mlodziezy, w celu wyrobienia
prawidlowych nawyk6w zywieniowych . Przedstawil przyklady stosowania przez
producent6w zywnosci szkodliwych substancji przy produkcji artykulow spozywczych oraz
poinformowal 0 niepokojacych tendencjach w zakresie wzrostu zachorowalnosci np. na
cukrzyce, nadcisnienie, czy inne choroby 0 podlozu metabolicznym. Zaapelowal 0 podjecie
dzialan w celu wyeliminowania z asortymentu oferowanego w sklepikach szkolnych
artykulow takich jak chipsy, czy napoje gazowane. Radny zaproponowal rowniez
wprowadzenie w plac6wkach oswiatowych programu, rnajacego na celu szerzenie wiedzy na
temat zasad zdrowego odzywiania.

Dyrektor Zespolu Szk6I Nr 1 Jan Puscian zaproponowal rozwiazanie um6w z osobami
prowadzacymi sklepiki szkolne, a w nowozawieranych umowach wyrazne sformulowanie
nowych warunk6w, np. obowiazku prowadzenia sprzedazy swiezych owoc6w i sok6w oraz
zakaz sprzedazy chips6w. Zwr6cil jednoczesnie uwage, ze warunki nie rnoga bye zanadto
rygorystyczne, aby prowadzenie sklepiku moglo bye oplacalne,

Dyrektor Anna Jusinska poinformowala, ze w sklepiku szkolnym w Szkole Podstawowej ill 1
nie prowadzi sie sprzedazy chips6w, czy hamburger6w, ponadto szkola realizuje program
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"Owoce w szkole". Pani dyrektor wyrazila obawe, ze proponowane rozwiazania,
a szczeg6lnie okreslenie zbyt rygorystycznych warunk6w prowadzenia sklepiku szkolnego,
spowoduje zakl6cenie relacji miedzy dyrekcja szkoly, rodzicami i osoba prowadzaca sklepik.

Wicedyrektor Renata Sobczak zapewnila, ze w Szkole Podstawowej Nr 2 na biezaco sa
realizowane zajecia 0 tematyce prozdrowotnej, szkola rowniez uczestniczy w programie
"Owoce w szkole", ponadto sklepik szkolny jest prowadzony przez samorzad uczniowski,
wiec to dyrekcja szkoly, rodzice i uczniowie decyduja, jakie produkty sa w nim sprzedawane.

Dyrektor Grazyna Podwysocka poinformowala, ze co prawda w sklepiku w Zespole Szk6l Nr
2 sprzedawane sa chipsy, ale jest rowniez stoisko ze zdrowa zywnoscia,

Wicedyrektor Beata Szczypkowska powiedziala, ze sklepik szkolny w Szkole Podstawowej ill

3 funkcjonuje na podobnych zasadach, jak w pozostalych plac6wkach, ponadto nauczyciele
realizuja zajecia 0 tematyce prozdrowotnej i ekologicznej oraz organizowane sa konkursy dla
uczni6w.

Pani Ewa Stefanowska zapewnila, ze sklepik w Szkole Podstawowej Nr 4 prowadzony jest
przez samorzad uczniowski - sprzedawane sa w nim wylacznie zdrowe produkty. Wyrazila
jednoczesnie opinie, ze edukacja w tym zakresie jest potrzebna przede wszystkim rodzicom,
kt6rzy daja swoim dzieciom do szkoly chipsy, slodycze i napoje gazowane.

Radny Boguslaw Dabkowski wyrazil zadowolenie z uzyskanych informacji, powiedzial ze nie
spodziewal sie, ze w mareckich szkolach w tak wysokim stopniu realizowana jest edukacja z
zakresu prawidlowego odzywiania.

Radny Pawl Chojnowski wyrazil opinie, ze nie rna potrzeby wprowadzania w mareckich
szkolach specjalnego, sformalizowanego programu, kt6rego realizacja bylaby uciazliwa dla
dyrektor6w szkol.

Radny Ryszard Korotko stwierdzil, ze warto w szkolach przeprowadzic akcje
"prozdrowotn<t" , wyrazil przekonanie, ze radni, kt6rzy s<t z zawodu lekarzami pornoga
dyrektorom, np. prowadzac wyklady, Radny zaproponowal rowniez wydanie plyty
multimedialnej 0 zdrowym zywieniu.

Radny Boguslaw Dabkowski stwierdzil, ze potrzebne jest opracowanie projektu uchwaly w
sprawie wieloletniego programu prozdrowotnego.

Przewodniczacy Jacek Orych zaproponowal radnemu Boguslawowi Dabkowskiemu
przygotowanie ww. projektu uchwaly, kt6ry zostanie nastepnie przedstawiony do
zaopiniowania przez radc6w prawnych oraz skonsultowany w szkolach oraz w Radzie Miasta
Marki.
Nastepnie Przewodniczacy podziekowal przedstawicielom mareckich plac6wek oswiatowych
za przybycie na posiedzenie Komisji i zamknal dyskusje w tym punkcie porzadku obrad.

Pkt 5. Przygotowanie konkursu ..Marki w zieleni".

Na wstepie Przewodniczacy Jacek Orych zaproponowal, aby organizacja tegorocznego
konkursu zaja] sie opr6cz Wydzialu Ochrony Srodowiska, rowniez Wydzial Promocji.
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Zastepca Burmistrza KrzysztofWnuk zapewnil, ze ta propozycja zostanie przeanalizowana.

Nastepnie w Komisja ustalila ostateczne brzmienie "Regulaminu IX edycji konkursu "Marki
w zieleni"" (zalacznik nr 2 do protokolu).

W dyskusji udzial wzieli radni: Jacek Orych, Grzegorz Mlodzianowski, Ryszard Korotko,
Pawel Chojnowski, Boguslaw Dabkowski oraz Justyna Balcerzak z Wydzialu Ochrony
Srodowiska.

Na tym zakonczono dyskusje w tym punkcie porzadku obrad.

Pkt 6. Sprawy r6zne.

1. Radny Jan Orlowski poinformowal, ze mieszkancy tzw. .Jcamienic'' czuja sie obrazeni
odpowiedzia Burmistrza Miasta Marki na ich pismo w sprawie usuwania sniegu i sopli
z budynk6w komunalnych.

W dyskusji udzial wzieli radni: Jolanta Sowinska, Tadeusz Pasternak, Jan Orlowski, Marek
Szczepanowski oraz Zastepca Burmistrza Krzysztof Wnuk.

2. Przewodniczacy Jacek Orych zapytal 0 przebieg
wielkogabarytowych, poruszyl rowniez sprawe objecia
wielorodzinnych.

zbi6rki odpad6w
ta akcja osiedli

Zastepca Burmistrza Krzysztof Wnuk poinformowal, ze po raz pierwszy jest prowadzona w
Markach akcja zbierania odpad6w poprzez wystawianie ich przed domy w wyznaczonych
terminach. Dotychczas zbi6rka przebiega prawidlowo.
W odniesieniu do propozycji objecia akcja osiedli, Zastepca Burmistrza zapewnil, ze bedzie
to zorganizowane, wymaga jednak uprzedniego porozumienia z administracja osiedli ,
chociazby w kwestii wyznaczenia odpowiednich miejsc wystawiania odpad6w.

3. Przewodniczacy Jacek Orych poinforrnowal, ze w Biurze Rady mozna zapoznac sie ze
sprawozdaniami rocznymi Osrodka Pomocy Spolecznej z udzielonych swiadczeri
(zalacznik nr 3 do protokolu),

Innych spraw nie zgloszono,

Pkt 7. Zakonczenie posiedzenia.

o godzinie 1500 Przewodniczacy Jacek Orych zamknal posiedzenie Komisji Zdrowia, Opieki
Spolecznej, Bezpieczenstwa Publicznego i Ochrony Srodowiska.

Protokolowala
Elzbieta Jurczyk Przewodniczacy Komisji
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